

رقم الصادر : 379  
الموافق : 8/5/1445  
2023/11/22  
المرفقات : لا يوجد



الرقم/Ref:

التاريخ/Date:

## Circular

### To accredited health care providers and qualified health insurance companies.

Reference to Essential Benefit Packages approved by Council Resolution No. (20) on 1/10/2022 AD, and to Circular No. (289) dated 28/09/2022 AD regarding the mechanism for implementing the insurance drug formulary. And to Circular No. (1200) dated 07/06/2022 AD.

Based on what was reported to the Council regarding the lack of technical readiness of health insurance companies and health care providers, and to ensure the sector readiness. We inform you of the Council's approval to postpone the application of the benefit for treatment expenses for outpatient clinics and the commitment to separate drug claims from visit claims listed in Table No. (2) of the Essential Benefit Packages, and to extend the postponement of the application of points (E, N) contained in chapter five of the Essential Benefit Packages, this is over gradual periods, maximum 10/01/2024 AD. Healthcare providers and insurance companies are encouraged to submit an action plan that explains the main features of improvements in the technical systems for the above requirements.

The Council stresses the importance of both qualified health insurance companies and accredited health care providers ensuring readiness according to the Onboarding plan that will be shared by NAPHIS onboarding team during the coming period.

This Circular to be communicated with concerned parties to be informed and act upon

For inquiries, please contact us at [Onboarding@chi.gov.sa](mailto:Onboarding@chi.gov.sa)



المملكة العربية السعودية، الرياض 11614  
Saudi Arabia, Riyadh 11614

ص.ب. 94764  
P.O.Box 94764

+966112021300

## تعميم

### لكافة مقدمي الخدمات الصحية المعتمدين وشركات التأمين الصحي المؤهلة

إشارة إلى وثيقة ضمان الأساسية المعتمدة بقرار المجلس رقم (20) وتاريخ 2022/10/1م، وإشارة إلى تعميم المجلس رقم (289) وتاريخ 2022/09/28م بشأن آلية تطبيق دليل الأدوية التأمينية وتعميم المجلس رقم (1200) وتاريخ 2022/06/07م.

وبناءً على ما ورد للمجلس من عدم الجاهزية التقنية لشركات التأمين الصحي المؤهلة ومقدمي الخدمات الصحية المعتمدين ولضمان تهيئة القطاع، نفيديكم بصدور موافقة مجلس الضمان على تأجيل تطبيق المنفعة الخاصة بنفقات المعالجة للعيادات الخارجية والالتزام بفصل مطالبات الأدوية عن مطالبات الزيارة الواردة في جدول رقم (2) من وثيقة الضمان الصحي الأساسية وتمديد تأجيل تطبيق الفقرتين (ج، ط) الواردة في القسم الخامس من وثيقة ضمان الأساسية وذلك خلال مراحل زمنية تدريجية بحد أقصى تاريخ 01/10/2024م. على أن يقوم كل من مقدمي الخدمة وشركات التأمين بتقديم خطة عمل توضح أبرز المعالم الرئيسية للتحسينات في الأنظمة التقنية للمتطلبات أعلاه.

ويؤكد المجلس على أهمية قيام كل من شركات التأمين الصحي المؤهلة ومقدمي الخدمات الصحية المعتمدين برفع الجاهزية حسب خطة التهيئة التي سوف تتم مشاركتها من خلال فريق نفيس لتهيئة القطاع خلال الفترة القادمة.

يبلغ هذا التعميم لمن يلزم للعمل والإحاطة بموجبه.

وفي حال وجود استفسارات نأمل التواصل على البريد الإلكتروني  
[Onboarding@chi.gov.sa](mailto:Onboarding@chi.gov.sa)

والله الموفق..

920001177  
[www.cchi.gov.sa](http://www.cchi.gov.sa)